
Åvangs skolen
Skolebestyrelsen
Bestyrelsesmøde tirsdag den 11. marts 2025, kl. 
17.00-19.00 i Aktivitetssalen

Medlemmer:
Forældrerepræsentanter: Rikke Væver Hartfelt, Karina Holmberg, Gitte Hagelskjær Svart, Per 
Kofod, Malene Anna Znaty & Louise Marcher Hansen
Medarbejderrepræsentanter: Pernille Odborg & Poul Erik Killendahl
Elevrepræsentanter: Fredrik Strunge Fuglsang
Ledelsesrepræsentanter: Elina Bræstrup, Christian Faurholdt Jeppesen & Andreas Grosbøll

Afbud: Naja Hartvig Kjøller Jørgensen, Anton Anker Bohn

Dagsorden Tidsplan Referat
i. Godkendelse af dagsorden 17.00 Godkendt

2. Orientering fra:
Ledelse:
• Personalenyt
• Økonomistatus
• Ind- og udmelding af elever

Formand:

Medarbejdere:

Elever:

17.05 Ledelse:

Vi skal i gang med at finde medarbejdere til 
midlertidige stillinger.

Økonomien er som forventet på nær 
vikarkontoen, hvor der har været et 
merforbrug. Det er stadig uafklaret, om vi får 
tildelt midler til nogle særlige indsatser, som 
skolen har løst. Derfor har vi valgt at bremse 
op på de forskellige aktivitetskonti indtil 
videre.

Fire elever er indskrevet, og to er udskrevet.

Også på elevsiden, har fraværet været større — 
især i februar.

Der kommer to hørine-er i forbindelse med 
henholdsvis juniormesterlære og 
specialklasserække. Der foreslås i begge 
tilfælde en 14 dages høringsperiode 12. marts 
— 26. marts. Der indkaldes til et 
ekstraordinært møde torsdag den 20. marts, 
kl. 17-18.



Formand

Der er fortsat en stor bekymring i forhold til 
sammenlægningen af klasser Malene et 
løbende i dialog med blandt andre den 
fungerende skolechef, hvor det forsøges at 
løfte disse bekymringer

Det er et ønske, at der er mulighed for at flere 
forældre får mulighed for at deltage i disse 
møder

Elever

Der er flere elever, der spørger til, hvornår de 
nye mobilregler træder i kraft Det sker 
tidligst efter, det har været på et 
bestyrelsesmøde igen Tidligst om en måned

3. Proces vedrørende 
s ammenlægning
Drøftepunkt

Fast punkt vedrørende 
processen omkring 
sammenlægning af de to 
folkeskoler i Rønne

17 25 Der har været afholdt forældremøder på de 
fire årgange, hvor der sker 
klassesammenlægninger

Der har desuden været afholdt både fælles 
personalemøde og fælles afdelmgs-MED- 
møde

Der er ikke givet ekstra midler til processen, 
på trods af, at der skal bruges flere ressourcer 
på at få sammenlægningsprocessen til at 
lykkes bedst muligt

Skolen har mulighed for at trække særskilt på 
kommunens ressourceteam i 
overgangsperioden

Der er fortsat fra forældrene en stor 
utilfredshed med beslutningen, processen og 
skjulte besparelser i form af ekstra opgaver i 
den kommende penode

Skolebestyrelsen beder om, at skolelederen 
endnu en gang beder om beregninger på 
status af besparelserne Hvad er der indhentet 
i indeværende skoleår, og hvilke besparelser 
der udestår i hhv 2025/26 og efterfølgende 
år?

Der er et ønske om, at skolebestyrelsen får 
tilsendt "Indsatser for tnvsel i overgangen 
i sin fulde ordlyd

Se desuden punkt 2 — formand



4. Inklusion og 
specialundervisning
Orienteringspunkt

Komponent har for BRK lavet 
en analyse af inklusion og 
specialundervisningen på 
Bornholm, og kommet med en 
række anbefalinger.

Skolebestyrelsens orienteres om 
hovedtræk i analysen, og hvilken 
betydning det kan have for 
Åvangsskolen.

17.50 Bøme- og skoleudvalget tager i dag stilling til, 
hvad der sendes i høring i forbindelse med:

Oprettelse af en etårig pulje til særlige 
indsatser
Oprettelse af fokusklasser på 
Åvangsskolen, der er et specialtilbud 
til elever med en kognitive og/eller 
specialpædagogiske behov 
Økonomisk tilskud til forældres 
egenbetaling til specialefterskoler

I et kommende høringssvar fra 
skolebestyrelsen er det vigtigt at få klarhed 
over den økonomiske tildeling på 
følgeudgifter, der dækker devices og den 
fysiske indretning mm. Det skal desuden 
påpeges, at der kan blive behov for ekstra 
ledelseskraft til opgaven.

5. Folkeskolens 
kvalitetsprogram 
Drøftepunkt

Orientering om folkeskolens 
kvalitetsprogram og drøftelse af, 
hvordan skolebestyrelsen ønsker 
at arbejde med de forskellige 
elementer i aftalen.

18.10 Der kan kigges på et princip for bevægelse 
som afløser for de obligatoriske 45 minutters 
bevægelse.

Skolebestyrelsen inddrages i forskellige 
elementer, der skal indføres i skoleåret 
2025/26.

Model for juniormesterlære sendes i høring.

Det kan foregå enten på den enkelte skole 
eller tilrettelægges på en enkelt skole for alle 
øens elever, der har behovet.

6. Punkter til kommende møder 
og aftaler

18.40 Intet

7. Eventuelt 18.50 Intet

8. Godkendelse af referat 18.55 Godkendt løbende


